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Protokół 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Komisji Budżetu i 

Finansów,  Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Przestrzennej, Komisji 

Społecznej oraz Komisji Oświaty, Kultury i Sportu                      

w dniu 17 lipca 2024 r. 

 

 W posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Komisji Budżetu  

i Finansów, Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Przestrzennej, Komisji Społecznej 

oraz Komisji Oświaty, Kultury i Sportu udział wzięli członkowie komisji i zaproszeni goście (lista 

obecności stanowi zał.) 

Protokół sporządziła Weronika Czarnecka.  

Posiedzenie otworzył radny Radzym Jankiewicz  Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady 

Miejskiej w Mogilnie, który powitał obecnych. 

 

Ad. 2. 

Radzym Jankiewicz  Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Mogilnie 

przedstawił porządek obrad. 

 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna powiedział, że Pan Przewodniczący Radym Jankiewicz przeczytał  

już poszerzony porządek obrad, ale formalnie wnosi  o poszerzenie porządku obrad o dwa projekty 

uchwał  tj. o pkt 11 - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę 

Mogilno prawa własności nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej i pkt 12 -  projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej, oznaczonej 

ewidencyjnie jako działka nr 52/3, położonej w miejscowości Dębno. Poinformował także o złożonej 

autopoprawce dotyczącej zmian budżetu gminy Mogilno,  chodzi o zmiany w funduszu sołeckim 

sołectwa Zbytowo. 

 

Porządek  obrad:     

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Omówienie projektu  uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Mogilno na rok 2024.  

4. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Mogilno na lata  2024 – 2039. 

5. Omówienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na finansowanie planowanego deficytu 

budżetu roku 2024 z przeznaczeniem na dotacje celowe dla OSP na zakup samochodów 

ratowniczo-gaśniczych. 

6. Omówienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

finansowanie planowanego deficytu budżetu gminy Mogilno na rok 2024.  

7. Omówienie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej oznaczonej 

ewidencyjnie jako działka nr 171 położonej w miejscowości Kwieciszewo. 

8. Omówienie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej oznaczonej 

ewidencyjnie jako działka nr 492 położonej w miejscowości Gębice. 
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9. Omówienie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości gruntowej na czas 

oznaczony dłuższy niż 3 lata w trybie bezprzetargowym. 

10. Omówienie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata w trybie bezprzetargowym./ dz. nr 158/ 

11. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę 

Mogilno prawa własności nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej.  

12. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

zabudowanej, oznaczonej ewidencyjnie jako działka nr 52/3, położonej w miejscowości Dębno. 

13. Zakończenie. 

 

Ad. 3. 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna poinformował, że zmiany budżetowe wynikają z tego, że wpłynęły 

dwie dotacje na budowę drogi gminnej Padniewko-Wyrobki (ul. Wybudowanie)  Na I etap zadania 

inwestycyjnego Budowa drogi gminnej Padniewko – Wyrobki – Mogilno (ul. Wybudowanie) w 

wysokości 2.535.377,00 zł, -  na II etap zadania inwestycyjnego Budowa drogi gminnej Padniewko – 

Wyrobki – Mogilno (ul. Wybudowanie) w wysokości 4.100.423,00 zł.  

Plan wydatków : 

- zwiększenie planu  o  22.000,00 zł ze środków z dotacji z Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu z 

przeznaczeniem na dotację dla Spółki Wodnej w Mogilnie, 

- zwiększenie planu o 100.000,00 zł z przeznaczeniem na wydatki związane z opracowaniem planu 

ogólnego gminy  Mogilno,   

- zwiększenie planu o 15.000,00 zł na płace pracowników straży miejskiej i monitoring miejski w 

związku z wypłatami na odprawy emerytalne, 

- zwiększenie planu o 380.000,00 zł na odsetki od zaciąganych kredytów i pożyczek, 

- zwiększenie planu o 25.965,82 zł na koszty pobytu dzieci w przedszkolu w gminach ościennych, 

- zwiększenie planu o 800.000,00 zł na dotacje podmiotowe dla niepublicznych przedszkoli. Plan po 

zmianie dla 3 przedszkoli wynosi 3.150.000,00 zł, 

– zwiększenie planu wydatków jednostki budżetowej Środowiskowy Dom Samopomocy im. Teresy 

Kujawy w Mogilnie o 180.000,00 zł na utrzymanie ŚDS, 

- zwiększenie planu o 29.900,00 zł z przeznaczeniem na rozbiórkę pozostałości pomostu wraz z 

budową nowego w m. Wylatowo, 

– przeniesienie planu w wysokości 5.000.000,00 zł z dopłat do Spółki Mogilno Sport na wydatki 

majątkowe na objęcie udziałów w Spółce Mogilno Sport, 

- zwiększenie planu o 440.000,00 zł z przeznaczeniem na dotacje dla klubów sportowych. 

 

Wydatki inwestycyjne: 

  – wprowadza się zadanie „Budowa drogi gminnej Padniewko – Wyrobki – Mogilno (ul. 

Wybudowanie). 6.635.800,00 zł, tj. do wysokości otrzymanego na to zadanie dofinansowania z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

  – wprowadza się zadanie „Przebudowa drogi gminnej w m. Szczeglin”  35.670,00 zł, 

  – dokonuje się zwiększenia planu o 19.904,00 zł na wypłatę odszkodowania za nabycie na rzecz 

gminy nieruchomości na realizację inwestycji drogowej pn. „Budowa drogi gminnej Padniewko-

Wyrobki-Mogilno (ul. Wybudowanie)”.  

  – wprowadza się dwa zadania inwestycyjne na łączną kwotę 1.870.000,00 zł (źródło finansowania to 

pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu). 



 

3 

 

Dotacja celowa dla OSP Wylatowo i OSP Gębice  na dofinansowanie zakupu Samochodów  

ratowniczo-gaśniczych. 

–    dział 801  plan zadania „Budowa nowego boiska wielofunkcyjnego o wymiarach pola gry 20 m x 

32 m wraz z zadaszeniem o konstrukcji samonośnej przy Szkole Podstawowej nr 2 w Mogilnie” 

zmienia się z kwoty 4.873.929,40 zł do  kwoty 5.873.929,40 zł, tj. zwiększa się o 1.000.000,00 zł – 

źródło finansowania tego zwiększenia to kredyt. 

- dział 926 – dokonuje się zwiększenia planu o 6.000.000,00 zł na wydatki majątkowe na objęcie 

udziałów w Spółce Mogilno Sport. Źródło finansowania tego zwiększenia to kredyt. Dodatkowo 

dorzucamy 1 mln zł na zapłacenie podatku VAT, po oddaniu inwestycji za 18 000 000 zł.  

Fundusz sołecki: 

Sołectwo Zbytowo – sołtys sołectwa Zbytowo dnia 15.07.2024 r. złożyła wniosek sołectwa w sprawie 

zmian w funduszu sołeckim. 

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie zapytał o 6.000.000,00 zł na wydatki 

majątkowe na objęcie udziałów w Spółce Mogilno Sport. Źródło finansowania tego zwiększenia to 

kredyt. Stwierdził, że to nie jest przejęcie udziałów tylko spłacanie bieżących potrzeb i zaległości 

spółki sport. Tak to odbiera. Jak ktoś kupuje udziały, to kupuje takie, które przynoszą jakieś korzyści. 

To spłacanie zaległości, a nie przejęcie udziałów. Nie wie, czy to jest dobrze sprecyzowane pojęcie. 

Przejęcie udziałów w spółce, dla niego jest to niezrozumiałe. Zapytał, czy po zapłaceniu przez spółkę 

VAT wróci do gminy.     

 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna poinformował, że VAT wróci do gminy, w jakim stopniu to zostanie 

wspólnie ustalone. Jeśli chodzi o objęcie udziałów w spółce jest to zabieg finansowy. Na to możemy 

wziąć kredyt i tak to rozwiązać. Zgadza się z Panem Przewodniczącym, że to nie jest żadne objęcie 

udziałów tylko spłacanie tego co zastaliśmy i co mamy.  

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie zapytał, ile przeznaczyliśmy pieniędzy  na 

dzień dzisiejszy na spółkę sport, łącznie z kwotami o których tu dzisiaj mówimy.   

 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna poinformował, że łącznie z kwotami o których dzisiaj mówimy jest 

to 12 900 000 zł.  

 

Łukasz Gapiński Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie powiedział, że sytuacja ze spółką 

Mogilno Sport już dawno wymknęła się spod kontroli i to co tam się dzieje, to nie jest, to nie są 

standardy racjonalnego zarządzania finansami publicznymi. Inwestycja 18 000 000, która została 

zapoczątkowana jeszcze w poprzedniej kadencji, jeszcze przez poprzedniego Pana Burmistrza będzie 

spłacana bardzo długo. Mówiło się wcześniej o dofinansowaniach z ministerstwa i zapytał, na jakim 

etapie są te wnioski, czy wnioski w ogóle zostały złożone, czy możemy liczyć na jakieś 

dofinansowania. Jakimi jeszcze kwotami gmina Mogilno będzie obciążana w związku z tą realizacją. 

Chciałby poznać więcej informacji i nie jest przekonany, czy te zmiany budżetowe poprze.       
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Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie powiedział, że jeżeli został złożony 

wniosek o dofinansowanie i nie wiemy na jakim to jest etapie, a wcześniej rozpoczęliśmy inwestycję, 

to jest to coś niebywałego, to przechodzi wszelkie oczekiwania.   

 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna poinformował, że wniosek został złożony, nie ma jeszcze 

odpowiedzi, czy pieniądze zostaną przyznane. Sama kolejność jest dość dziwna. Był nauczony, że 

najpierw jest dofinansowanie, potem coś budujemy. Tutaj wniosek o dofinansowanie został złożony po 

tym, jak już część obiektów jest, a część jest budowana. Odpowiedzi jeszcze nie ma, jest ustna 

deklaracja, że powinno to dofinansowanie być, ale to jest wróżenie z fusów i nie można powiedzieć, 

czy to dofinansowanie będzie. Chce by na każdej sesji, która będzie od września, prezesi spółek  

Mogilno Sport i MPGK sp. z o.o. składali radnym sprawozdania z tego co się w spółce działo, co się 

dzieje, jakie były wydatki, jakie zadania, co zrobili, jakie mają plany. Żebyście państwo wiedzieli, żeby 

co dwa, trzy miesiące rada nadzorcza radnym także przedstawiała informacje. Radni powinni wiedzieć 

co się w spółkach dzieje. Jakie środki będziemy jeszcze ponosić jako gmina, ma nadzieję, że żadne i 

tego musimy się trzymać, że te pieniądze, które dzisiaj, jeżeli radni wyrażą zgodę na uchwalenie, 

wystarczą. 

 

Radny Łukasz Goździcki zapytał, czy my się z tym wszystkim nie zagalopowaliśmy, ponieważ zgodnie 

z informacją od głównej księgowej wydatki netto w latach 2023- 2024 na boisko kryte wyniosły już 

ponad 5 mln zł, z czego będziemy jeszcze płacić 60 rat po 180 000 zł. To daje 15 800 000. Kwota z 

przetargu to około 18 000 000 brutto. Jeszcze 231 000 zł netto  na dodatkowe odwodnienie hali 

pneumatycznej. To było w przedmiarach i są pozycje o tym odwodnieniu, tak samo ściana oporowa za 

75 600 zł, która już stoi, która według niego nie powinna tam stać, tak jak teraz stoi. To zostawia 

inżynierom budownictwa. Zliczając te leasingi, to żeby się nie skończyło na 30 mln zł.  Taka  jest 

prawda. Zagłosuje za kredytem, ponieważ inaczej ta strategiczna spółka upadnie, ale gdzieś jakaś 

kontrola powinna się pojawić, ponieważ te pieniądze się rozjeżdżają.             

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie zapytał o kwotę około 230 000 zł na 

dodatkowe odwodnienie. Według niego i z informacji, które otrzymał, to nie jest dodatkowe, tylko to 

co pierwsze zostało niechlujnie wykonane. Odwodnienie przy zasypywaniu tego terenu zostało 

wykonane, tylko po prostu było źle zrobione. I te 230 000 zł to jest na poprawę tego. Poprosił o 

wyjaśnienie.   

 

Marcin Łączny Zastępca Burmistrza Mogilna powiedział, że jeśli chodzi o spółkę Mogilno Sport jest to 

temat bardzo wrażliwy i oczywiście zgada się,  że cała ta spółka została prowadzona w sposób 

niewłaściwy. Najpierw powinna być złożona dokumentacja, kosztorysy, złożony wniosek o 

dofinansowanie, a dopiero później ewentualnie powinniśmy się zastanawiać, czy taką inwestycję 

Gmina Mogilno jest w stanie dźwignąć. Bo mówiąc, że spółka ma dźwignąć tę inwestycję, to jest tylko 

takie czcze gadanie. Prawda jest taka, że to Gmina Mogilno jest tutaj w zasadzie jedynym organem, 

który powinien o tym decydować.  Jeśli chodzi o całą inwestycję oczywiście wiele robót zostało już 

wykonanych, wiele robót nie zostało ujętych w tym kosztorysie, w tym przetargu na 18 000 000 zł. 

Jeśli roboty zostały wykonane w sposób nieprawidłowy, to oczywiście co do tego będziemy rościć 
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sobie prawo, żeby wykonawca to poprawił. To nie jest tak, że wyłożymy pieniądze dodatkowe, bo 

wykonawca wykonał to w sposób nierzetelny, niewłaściwy i teraz wszystko będzie przerzucane na 

spółkę, a tak na dobrą sprawę, nie na spółkę tylko na Gminę Mogilno, czyli na nas wszystkich, czyli na 

mieszkańców  Gminy Mogilno.  Jeśli chodzi o tę inwestycję, to oczywiście 18 000 000 zł, to bardzo  

dużo. Będzie to 60 rat po 180 000 zł. W pierwszej racie będzie to 3800000 zł,  VAT, który po 60 

dniach będzie prawdopodobnie zwrócony. To oczywiście jest kwestia proceduralna, gdzie, liczymy, że 

tak będzie natomiast decyzję co do tego decyzje podejmie Urząd Skarbowy. Zostaliśmy postawienie 

przed faktem dokonanym, jesteśmy w trudnej sytuacji, bo w tym momencie oczywiście wszyscy 

mówią, że ta inwestycja nie powinna się odbywać w taki sposób, nie powinniśmy być stawiani przed 

faktem dokonanym. Tylko musimy sobie postawić jedno kluczowe pytanie. Czy w tym momencie, jeśli 

nie udzielimy spółce Mogilno Sport wsparcia, czy ta spółka przetrwa.  Gdybyśmy byli w sytuacji, że 

rzeczywiście roboty jeszcze nie zostały rozpoczęte, możemy się zastanawiać. Teraz oczywiście 

musimy wyciągnąć wnioski i konsekwencje w stosunku do osób, które rzeczywiście do takiej sytuacji 

w spółce doprowadziły, ale też musimy jakoś wyjść  z tego, tak żeby za rok, dwa, nikt nam nie 

zarzucił, że praktycznie utopiliśmy spółkę Mogilno Sport.   Za jakiś czas, nikt  nie będzie patrzył, która 

władza podjęła jaką decyzję, tylko jak wybrnęliśmy z tej patowej sytuacji. Uważam, że propozycja 

dokapitalizowania spółki  w tej formie to jest jedyne sensowne wyjście z tej sytuacji. Oczywiście, tak 

jak tutaj pan burmistrz wskazywał sprawozdania zarówno ze spółki Mogilno Sport jak i z komunalki 

powinny być na każdej sesji i tutaj na pewno takie sprawozdania będą, bo wy jako przedstawiciele 

mieszkańców powinniście w pierwszej kolejności wiedzieć, co się w spółce dzieje i jak spółka 

funkcjonuje i jakie ma plany na przyszłość. 

 

Małgorzata Źarałka Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Przestrzennej Rady Miejskiej w Mogilnie powiedziała, że z informacji ze spółki dotyczącej krytego 

boiska wynika, że boisko to zostało przeniesione w inne miejsce, które jest częścią składową  

kompleksu  sportowego, trawiastego przy ul. Grobla. W latach 2018 - 2023 zostały poniesione koszty. 

Zapytała, co jest w tym miejscu, gdzie miało być to boisko, skoro zostało przeniesione. Czy to są 

pieniądze „utopione w błoto”. 

 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna stwierdził, że będąc radnymi doskonale wiemy, jak to wyglądało. 

Wszystko działo się bez naszej wiedzy. Jak coś było nawożone, jakaś ziemia, pytaliśmy. To jest tylko 

jakieś utwardzanie terenu, nic się nie dzieje, nic nie będzie podejmowane bez zgody rady. Ale stało się 

jak się stało. Jeżeli chodzi, co tam miało być w tym miejscu, to może pani prezes będzie coś więcej 

wiedziała, chociaż nie zdziwi się jeżeli nie, bo pani prezes także nie była wtajemniczona w to co się 

działo.    

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie powiedział, że to utwardzanie tego terenu, 

to kwoty za to wystawiane, to były, wręcz ręce opadają. 

 

Marzena Smółka p.o. Prezesa Mogilno Sport odnosząc się do przesunięcia boiska wyjaśniła, że w 

pierwszej wersji miało być tylko kryte boisko. Od 2018 r. były ponoszone na to kryte boisko wydatki. 

W momencie, kiedy powzięto decyzję o budowie całego kompleksu trawiastego, to boisko było 
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przesunięte w stronę Orlika. To będzie część składowa całego tego kompleksu trawiastego, nowo 

powstałego. Boisko było tylko przesunięte bliżej boiska Orlik. W lutym 2023 r. otrzymała od prezesa 

informację, że musimy to przeksięgowywać na inne konto.    

 

Małgorzata Źarałka Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Przestrzennej Rady Miejskiej w Mogilnie stwierdziła, że po przesunięciu boiska ta część boiska, która 

była w jakiś sposób zagospodarowywana, teraz na razie jest nieużyteczna.  

 

Marzena Smółka p.o. Prezesa Mogilno Sport wyjaśniła, że to jest część składowa tego kompleksu, 

czyli tego boiska krytego nowego pod membraną. To boisko istnieje, tylko zostało przesunięte,  

membrana będzie zakładana w ramach tego przetargu. 

 

Małgorzata Źarałka Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Przestrzennej Rady Miejskiej w Mogilnie podsumowując, dodała, że miejmy nadzieję, iż pieniądze 

wydane na utwardzenie terenu nie poszły w błoto, że to nie niegospodarność, że będzie to 

wykorzystane.    

 

Marzena Smółka p.o. Prezesa Mogilno Sport stwierdziła, że  oczywiście będzie to wykorzystane. 

   

Łukasz Gapiński Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie potwierdził, że rzeczywiście boisko 

zostało przeniesione i w pewnym sensie weszło w część Orlika i teraz to boisko Orlik jest jakby 

nieużyteczne. Tam jest boisko Orlik i obok jest jeszcze boisko do koszykówki. Jeżeli teraz mielibyśmy 

to wszystko poprzesuwać, to nie jest tylko przesunięcie, to jest rozebranie i zrobienie tego od nowa, to 

będą kolejne dwa miliony, jak szybko można policzyć. 

 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że to boisko 

wchodzi teraz na Orlika, wszystko się zgadza i w przyszłym roku, mamy to w WPF, otrzymaliśmy 

środki z Urzędu Marszałkowskiego na remont dwóch Orlików, który został przeniesiony na 2025 r. i 

ten Orlik praktycznie będzie musiał powstać od podstaw. To trzeba wszystko poprzesuwać i ma 

nadzieję, że te przeszło 3 mln zł, które planujemy wydać, to będzie ta kwota łącznie  na te dwa boiska. 

Stwierdził, że po audycie, który zostanie przeprowadzony w spółce Mogilno Sport, jeżeli audyt pokaże 

nam nieścisłości, a pokaże, to na pewno będzie zgłoszenie do odpowiednich organów ścigania.  

 

Małgorzata Źarałka Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Przestrzennej Rady Miejskiej w Mogilnie zapytała, czy wystarczy środków na remont tych dwóch 

boisk. 

 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna poinformował, że mamy na remont dwóch Orlików przeszło 3 mln zł 

i zakładamy, że środków wystarczy. Jeżeli nie, to będzie remont jednego. Nie będziemy brać kolejnych 

kredytów. Nie tędy droga.       
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Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie powiedział, że mówimy o nawożeniu 

ziemi, utwardzaniu gruntów, ostatnio na komisji pani prezes powiedziała, że w spółce sport zostały 

wystawione fikcyjne faktury miedzy innymi na kwotę około 100 000 zł, firma Igoma. Pozwolił sobie 

dociec, tego na jakiej podstawie, ta faktura została wystawiona. Pan poprzedni prezes prosił firmę 

Igoma o nawiezienie gruzu na utwardzenie, nie wie w jakiej ilości. Potem  jak się okazało, tak twierdzi 

przynajmniej osoba do której się zwrócił, że gruz nie może być fakturowany, bo musi to być kamień i 

w rekompensacie za to zostały wystawione faktury, chyba 3 po trzydzieści ileś tysięcy, na usługi 

koparką, czy samochodowe. Także proszę państwa, to co kiedyś się wyraził, pan burmistrz Duszyński 

się uniósł, jak powiedział, że z dziadostwem trzeba skończyć, to jest bardzo delikatne określenie, że z 

dziadostwem trzeba skończyć. Naprawdę trzeba skończyć. To co tu kolega powiedział, mimo, że jest 

młodym radnym, ale się bardzo interesuje i to cieszy, bo większość, to dobrze, że tych radnych już nie 

ma, którzy pierwszego każdego miesiąca  już wydzwaniali, czy można wypłacić dietę, bo tylko po to 

zostali radnymi, a najlepiej jakby kazał wypłacić pierwszego i dwudziestego siódmego, ale tych 

radnych, nie zostali radnymi, także społeczeństwo wiedziało co robi. Tacy byli, to nie jest żadną 

tajemnicą, że pierwszego już wydzwaniali, żeby wypłacić diety, ale to co się działo tam i dzieje panie 

burmistrzu, że ja otrzymując dokumenty powiedziałem sam do siebie, że ja w życiu nie zagłosuję, ale 

nie mogę też robić tak, żebym działał przeciwko  panu, bo pana wspieraliśmy, pan wygrał te wybory i 

myślę, że pan wiele rzeczy uporządkuje. Wiadomo, że społeczeństwo się niecierpliwi, bo wszyscy by 

chcieli żeby jutro wszystko już było zrobione i zmienione. Tak się na da. Wierzymy w pana i będziemy 

pana we wszystkich tych sprawach wspierać tym bardziej, że sobie nie wyobrażam, żeby działał 

przeciwko panu.   Pan w tej chwili jest miedzy młotem, a kowadłem, a funkcjonować to wszystko 

musi,  działać musi, urząd musi działać, spółka sport musi działać.  Tylko z tego względu, żeby nie 

utrudniać panu tych decyzji które pan  musi podejmować i wysłuchiwać  wiele rzeczy, które też jako 

radni przyzwalaliśmy, bo ile razy było dofinansowanie, to poprzedni burmistrz zrobił to celowo, bez 

skrupułów wrzucanie na spółkę sport i przykładowo budowa  drogi w Padniewku. Byliśmy stawiani 

przed murem i to było praktykowane cały czas i myślę, że to się zmieni.  To co powiedział wcześniej, 

trzeba  wrócić do normalności, to nie może być, że to robimy, potem faktury. Dzisiaj widzimy, że 

pewne rzeczy to po prostu się włosy jeżą i szkoda, że dzisiaj nie ma pana byłego burmistrza, radnego, 

bo myślę, że może i dobrze, że nie ma, bo jak bym był na jego miejscu, to dzisiaj bym siedział w 

kominiarce, albo pod stołem, żeby się nie pokazywać społeczeństwu. I dlatego my jako klub radnych 

panie burmistrzu, złożymy pismo w najbliższym czasie, o natychmiastowe wyrzucenie byłego 

burmistrza z pracy z zasobów gminy, bo taka  osoba, która okradała i przyzwalała na okradanie 

społeczeństwa, nie może pracować w zasobach gminy. Także w najbliższych dniach takie pismo w 

imieniu klubu radnych do pana złożymy. Dziękuję.                 

 

Marcin Łączny Zastępca Burmistrza Mogilna powiedział, że jeszcze jedna kwestia dotycząca Mogilno 

Sport. Sa pewne sugestie, niepokoje dotyczące odbioru  wszelkiego rodzaju   robót, muru oporowego. 

To też nie jest tak, że zarówno spółka Mogilno Sport jak i gmina odbierze te roboty w tym stanie w 

którym one zostały wykonane.  Oczywiście,  oprócz tego, że poprosimy Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego, z którym jesteśmy w ciągłym kontakcie, to również gmina zleci swojemu 

inspektorowi, chociażby miałoby być to na umowę zlecenia, dokonania fachowego przeglądu, czy te 

prace zostały wykonane w sposób rzetelny, prawidłowy. Bo jeśli oczywiście podpiszemy odbiór to 
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później będziemy się przysłowiowo z tym tematem bujać. Także zanim jakakolwiek faktura zostanie 

opłacona, zanim  zostanie ten kompleks oddany do użytku, to na pewno gruntownie zostanie wszystko 

sprawdzone, czy zostało to zgodnie zrobione  ze sztuką budowlaną, czy nie zagraża mieszkańcom i czy 

w tej formie, w której zostało to wykonane nie okaże się, że za rok będziemy się spotykać zastanawiać 

się co zrobić z jakimś elementem wadliwym. Także osoby, które posiadają stosowne do tego 

uprawnienia  będą na pewno w tym zadaniu uczestniczyły.  

 

Dorota Czarnecka Radna Rady Miejskiej w Mogilnie stwierdziła, że spółka Mogilno Sport była źle 

prowadzona i wszyscy o tym wiemy i gmina ponosiła i będzie ponosić ogromne straty finansowe. 

Zapytała, czy ktoś poniesie odpowiedzialność i konsekwencje, czy zostały jakieś kroki podjęte w tym 

kierunku.      

 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna powiedział, że po audycie, który na pewno pokaże nieprawidłowości, 

tam gdzie była niegospodarność, tam gdzie wszystko było robione nie tak, po takim audycie, jeżeli 

wskaże nieprawidłowości, a tak jak mówi na pewno wskaże, zostaną poinformowane organy ścigania i 

zostanie zgłoszone zawiadomienie o możliwości popełnienia przestępstwa. Audyt lada dzień rusz. Jest 

wybrana firma, jesteśmy umówieni na podpisania umowy. Audyt powinien być zakończony w ciągu 

około 2 miesięcy od podpisania umowy.  

 

Małgorzata Źarałka Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Przestrzennej Rady Miejskiej w Mogilnie powiedziała, że radni wspierają burmistrza, ale też nie chcą 

doprowadzić do sytuacji, że jeżeli nie zaciągniemy kolejnego  kredytu, nie będzie zapłacony VAT i 

będzie ta sama sytuacja jaką mieliśmy, z 2018 r., bo zamiast 900 000 zł zapłaconego mamy 1 800 000 

zł. Musimy dbać o wydolność gminy, żeby można dalej funkcjonować.   

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie stwierdził, że ten VAT wróci. Urząd 

skarbowy ma na to 60 dni, chyba, że znajdzie jakieś nieprawidłowości. Ubolewa nad tym, że ta kwota 

nie wróci do zasobów gminy, tylko zostanie na opłacenie wielu rzeczy, które nie powinny mieć miejsca 

w spółce sport. Ten bałagan zostanie wyjaśniony. Nie da się wszystkiego zweryfikować od razu i do tej 

normalności wrócimy i  jest przekonany, że Burmistrz  Karol Nawrot jest gwarantem takiej pracy i tak 

to będzie robione.    

 

Barbara Lech Przewodnicząca Komisji Wniosków, Skarg i Petycji stwierdziła, że kwoty za te różne 

faktury są przerażające, czy zgodne, czy niezgodne, audyt to wykaże. Z tego co widać to nie będzie to 

pozytywne. Zapytała o umowę użyczenia z Mogileńskim Domem Kultury. Jakie zespoły tam grają i 

bezgotówkowa umowa użyczenia jest. Z tego co wie, to Kalina ma próby w magazynie GS,  Złota 

Jesień ma w hotelu. Dodała, że nie słyszała, by Mogileński Dom Kultury miał jakieś zespoły pod sobą. 

Od Pani Skarbnik otrzymała informację, że dodatkowo z przeznaczeniem na kąpielisko w Wiecanowie, 

na pomosty, materiały, przekazano 83 825,52 zł. To też nie jest mała kwota. Poprosiła o sprawdzenie, 

czy te pomosty są. Na wodzie jest ich 40, a reszty nie ma. Była w Wiecanowie, rozmawiała z wieloma 

osobami i ta sprawa niepokoi.  
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Karol Nawrot Burmistrz Mogilna poinformował, że jeśli chodzi o pomieszczenie wynajmowane, to jest 

umowa pomiędzy spółką, a Mogileńskim Domem Kultury. Dyrektor MDK zapewniał, że jest to obiekt 

dostępny dla wszystkich zespołów, nie tylko dla jednej kapeli rockowej i inni wykonawcy działający w 

domu kultury mogą z tej sali korzystać.  Tak powiedział Pan Dyrektor. Wierzy, że tak faktycznie jest. 

Sprawdzimy, czy jeśli chodzi o pomosty w Wiecanowie jest tak, jak powinno być.    

     

Marzena Smółka p.o. Prezesa Mogilno Sport poinformowała, że pomostów w Wiecanowie rozłożonych 

jest 47. 16 jest zmagazynowanych przy hali.  

 

Mariusz Staszewski Radny Rady Miejskiej w Mogilnie odniósł się do informacji dotyczącej trzech 

faktur wystawionych przez firmę Igoma. Skoro przedsiębiorca dogaduje się z kimś, a pewnych rzeczy 

nie idzie osiągnąć, dogadali się, że zawiezie gruz, wystawi fakturę na coś innego, to dlaczego 

przedsiębiorca ma ponosić koszty tego dogadania. On wykonał swoją pracę. Ja to rozumiem. Są 

sytuacje, każdy walczy o miejsce na rynku, każdy chce jakoś funkcjonować, działać, bo każdy ma 

zatrudnionych pracowników, opłaty i w różny sposób się dogadujemy. Nie rozumie tego, jeżeli to 

faktycznie było wykonane, dogadane  w inny sposób, to dlaczego ta firma nie ma  mieć zapłacone. Nie 

rozumie. Dbajmy o naszych przedsiębiorców.   

 

Wioleta Michalak Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu zapytała, czy kwoty za wynajem 

podane w materiałach przesłanych radnym od dawna obowiązują, czy są na tym samym poziomie od 

kilku lat.     

 

Marzena Smółka p.o. Prezesa Mogilno Sport wyjaśniła, że umowy są zawarte z zapisem waloryzacji i 

są podnoszone o wartość inflacji co roku. Od marca tego roku obowiązują nowe stawki czynszu.  

   

Grzegorz Stochliński Radny Rady Miejskiej w Mogilnie powiedział, że doszło na tej sali do rzeczy 

nieprawdopodobnej, czegoś takiego nie słyszał, nie widział i chce, by już nigdy się to nie przytrafiło. 

Publicznie Pan Przewodniczący Rady oskarżył  Pana Burmistrza o złodziejstwo, o kradzież. Ja dzisiaj 

będę namawiał Pana Burmistrza by zgłosił sprawę do Policji, Prokuratury. Kradzież i złodziejstwo 

trzeba udowodnić,  później kogoś oskarżać. Wszyscy tutaj słyszeliśmy i mam nadzieję, że jest to 

nagrane. Coś takiego, to jest po prostu zwykłe bezczelne chamstwo, Panie Przewodniczący. Piastuje  

Pan tutaj  ten urząd w imieniu  społeczeństwa Mogilna i oskarżając, nie mając dowodów, chyba że ma 

pan dowody, że burmistrz coś Panu ukradł, że ukradł coś  społeczeństwu bo to trzeba przede wszystkim 

udowodnić. Szanowni Państwo, chce się odnieść do zwiększenia dotacji dla klubów sportowych. 

Chciałby na sesję wrześniową informację, jakie kluby, jaką dotację otrzymują. Jest bardzo niepokojąca 

informacja, która dotarła do niego wczoraj. Dzwoniło dwóch ludzi, chodzi o spółkę Sokół Mogilno. 

Musimy się głęboko, bardzo głęboko zastanowić, co z tą spółką zrobić. Prawdopodobnie, żeby nie 

było, że mówię informacje nie sprawdzone, Pani Prezes ma zarabiać 15 000 zł. Siatkarki, które 

przyjeżdżają do Mogilna mają wynajmowane domy, mieszkania, nie płacą za nie i będą zarabiały od 10 

do 20 000 zł. Trener prawdopodobnie, gdzieś około 30 000 zł. Czy gminę Mogilno, miasto Mogilno  

12 000, stać na to, żeby utrzymywać taką spółkę. Gdyby jeszcze w tym zespole grały wychowanki z 

Mogilna, ok, mógłby na to spojrzeć zupełnie inaczej. W tej chwili w kadrze szerokiej będzie grała 
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tylko jedna zawodniczka z Mogilna i  tak naprawdę, to nie wie, czy będzie się łapała do I składu, 

ponieważ lata świetności ma już za sobą. Musimy się głęboko zastanowić, bo milion złotych rocznie, 

które gmina Mogilno ma dać, to są porobione parkingi, to są ścieżki zdrowia, to są porobione inne 

rzeczy. Poprosił, by gdy będą przeznaczane środki budżetowe  na Sokół, była to uchwała osobna, nie w 

pakiecie, tylko uchwała osobna.           

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie stwierdził, że nie będzie polemizował, 

poda tylko dwa przykłady. Jeżeli prezes spółki sport zarobił 360 000 zł i żonie jeszcze płacił 13 000 zł, 

to jak Pan twierdzi, że to nie jest okradanie społeczeństwa, to życzę dalszego powodzenia. Cieszę się 

bardzo w tym momencie, że kolega dojrzał to, o czym mówiliśmy wczesnej zwłaszcza kolega Przemek  

zawsze mówił, że fajnie, by było żeby Mogilno reprezentowały nasze zawodniczki, a te są wszystkie 

kupione.  Jeżeli chce się być na szczycie i grać w ekstraklasie, to transfery były są  i będą, to nie jest 

żadną nowością, tylko też cały czas powtarzałem, od iluś kadencji, że dojdziemy do takiej sytuacji, że 

nabudujemy, narobimy, a nie będzie nas stać utrzymać. Dzisiaj w takim momencie się znaleźliśmy. To 

co powiedział wcześniej kolega, że 18 000 000 nie starczy. Na następną sesję poprosił o informację 

jakie zadłużenie ma gmina Mogilno, bo dojdziemy do takiej sytuacji, my nie jesteśmy gmina wiejską, 

tylko zawsze pan były  Burmistrz powtarzał, że gminą bardzo bogatą i będą pieniądze z KPO i nie 

będzie dofinansowania 90%, tylko na poziomie 50%, 60%, a nas nie będzie stać, żeby zaspokajać 

potrzeby mieszkańców.  Może Pan Burmistrz mnie oddawać do sądu, gdziekolwiek, okradał, 

przyzwalał na okradanie społeczeństwa, bo to co się działo w spółce sport, to nie jest wina tylko 

prezesa, bo głównym pracodawca prezesa był burmistrz Duszyński i mamy przykłady, że gdyby był 

wobec radnych uczciwy i dał to pod głosowanie, budowę tego boiska, to wiedział, że radni na to się nie 

zgodzą, to jak można mówić, że nie okłamał, okłamał nas. Bo twierdził, że spółka sport jest w tak 

dobrej sytuacji finansowej, że będzie spłacała ten leasing. Nie będzie spłacała, będzie spłacała gmina 

Mogilno ten leasing i te wszystkie raty. 

 

Przemysław Majcherkiewicz  Radny Rady Miejskiej w Mogilnie powiedział, że dotarły do niego takie 

informację, że były burmistrz jest członkiem Rady Nadzorczej  Klubu Sportowego Sokół, a tu Pan tak 

krytykuje, teraz nie rozumie bo członkowie Rady Nadzorczej też jakieś wynagrodzenie biorą.           

 

Małgorzata Źarałka Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Przestrzennej Rady Miejskiej w Mogilnie zapytała, kto ustała pensję pani Prezes Sokoła. My radni nie, 

gmina nie, Rada Nadzorcza. W Radzie Nadzorczej jest Pan Leszek Duszyński, były burmistrz, obecnie 

radny, także ma teraz świetne pole do popisu i może działać w tej radzie.   

 

Grzegorz Stochliński Radny Rady Miejskiej w Mogilnie potwierdził, że jest w Radzie Nadzorczej, a w 

Radzie Nadzorczej także jest Pan Zastępca Burmistrza Marcin Łączny i przedstawiciel, prawnik od 

Pana Woźnieckiego. Z  tego co wiem, to prawdopodobnie  Rada Nadzorcza będzie działała społecznie i 

Rada Nadzorcza ustaliła pensję Pani Prezes.   

 

Marcin Łączny Zastępca Burmistrza Mogilna stwierdził, że awans Sokoła, to jest wielka promocja dla 

gminy Mogilno i tutaj duża zasługa Pani Prezes, która do tej pory jako Prezes Sokoła pracowała 
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społecznie, często w godzinach nienormatywnych. To jest duża jej zasługa, oczywiście zawodniczek, 

że jesteśmy w tym miejscu, w którym jesteśmy jeśli chodzi o siatkówkę. Jeśli chodzi o założenie spółki 

akcyjnej Sokół jest to wymóg ligi, bezwzględny. Jeśli chodzi o Radę Nadzorczą spółki Sokół, składa 

się z trzech członków. Jest jednym z członków Rady Nadzorczej, drugim jest pan radny Leszek 

Duszyński, trzecim jest przedstawiciel głównego sponsora, czyli firmy Hagric Woźniecki. 

Dofinansowanie gminy Mogilno to jest kropla w morzu potrzeb. Utrzymanie w lidze wymaga 

pozyskania bardzo dużej ilości sponsorów i Pani Prezes dokłada wszelkich  starań, aby rzeczywiście 

tych sponsorów pozyskać. Jej praca jest niecniona. Będzie zarabiała 15 000 brutto. To są widełki od 

12 000 do 26 000 zł. Patrząc na prezesów innych klubów w lidze Pani Prezes będzie zarabiała 

najmniej. Sokół to będzie promocja dla całego naszego regionu. Będą transmisje meczów telewizji 

Polsat, co będzie tez wartością dodaną. Uważa, że w stosunku do tego jak zostanie Mogilno 

wypromowane środki finansowe, które poniesiemy będą niewspółmiernie małe.  Rada Nadzorcza 

będzie działała społecznie.      

 

Grzegorz Stochliński Radny Rady Miejskiej w Mogilnie powiedział, że  Pan Przewodniczący podał 

przykład, zarobki prezesa, ale o złodziejstwo, o to, że kradł oskarżył Pan bezpośrednio pana  

burmistrza. Bezpośrednio. 

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie stwierdził,  bo na to przyzwalał, 

przyzwalał na okradanie społeczeństwa. Tego nie  zmieniam. 

 

Grzegorz Stochliński Radny Rady Miejskiej w Mogilnie nawiązując do klubu sportowego Sokół 

Mogilno, to jest promocja, tylko, czy na taką promocję nas stać. Musimy  zdać sobie sprawę z jednej 

rzeczy.  Za chwile prawdopodobnie musimy podnosić cenę wywozu śmieci, podatki. Co na to mają 

powiedzieć emeryci, renciści, rodziny wielodzietne. Mają powiedzieć, tak zamiast dołożyć nam do 

śmieci, to dokładają do sportu, dokładają do Sokoła. Dokładają, po to, żeby zawodniczki, które 

przyjeżdżają ze świata zarabiały po 20 000 zł. Nie bardzo to rozumie.      

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie stwierdził, że to co się stało, to od razu się 

nie da zmienić i  dzisiaj za bardzo nie widzi możliwości,  co mamy zrobić. Sokół ma się wycofać, 

zrezygnować? Uważa, że promocja Mogilna jest bardzo duża i na pewno jeżeli to co zostało 

powiedziane przez Pana Burmistrza, że gmina na dofinansowanie Sokoła musi przeznaczyć 1 000 000 

zł, to uważa, że nie ma tańszej promocji dla Mogilna. I oby tylko to co zostało powiedziane było 

konsekwencją gminy.  Jeśli chodzi o uposażenie, to za darmo nikt nic nie będzie pracował. Musimy 

być wszyscy świadomi, że grając w ekstraklasie, też będą dodatkowe wydatki. Już wiemy, że musi być 

zmienione oświetlenie, które ma kosztować 220 000,  250 000 zł.  Zapłaci Gmina Mogilno. Jeżeli 

mamy grać w ekstraklasie, to standardy, wymogi są bardzo wysokie. Ubolewa nad tym, że tak mało 

zawodniczek gra z naszego rejonu, ale zdaje sobie sprawę, że kluby bardzo renomowane transfery 

zawierają i bez tych transferów Sokół w takim miejscu by nie był. Będzie głosował  za przekazaniem 1 

mln zł ponieważ w skali naszego budżetu jest do „połkniecia” i na pewno, to najtańsza promocja 

Mogilna. Zadaje tylko pytanie, czy ten milion złotych starczy. Jeżeli wystarczy, a resztę pozyska Pani 

Prezes od sponsorów, to na pewno nie będzie jej zazdrościł pensji 15 000 zł.  
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Karol Nawrot Burmistrz Mogilna powiedział, że  nie da się ukryć, iż awans klubu Sokół Mogilno, to 

jest wydarzenie w historii Mogilna, którego nie było i pewnie długo nie będzie. Takiej promocji dla 

Mogilna w telewizji  ogólnodostępnej, gdzie pewnie za minutę reklamy  trzeba  zapaciać z 200 000 zł, 

jak nie za 30 sekund, 200 000 zł. Dajemy  milion. Musimy być świadomi, że albo dajemy albo nie.  

Jeżeli wycofamy się w połowie drogi, to tak nie możemy zrobić. Uważa, że jeżeli Pani Prezes 

potrzebuje milion zł, to my powinniśmy ten milion  dać. Czy będziemy podnosić, prawdopodobnie 

będziemy podnosić opłaty za śmieci i podatki, ale na pewno będziemy musieli to zrobić, bo gmina 

Mogilno już teraz do śmieci dopłaca 1200 000 zł. Jeżeli ktoś zapyta, czy wolałby ten milion wydać na 

parkingi i chodniki, oczywiście że tak, ale wydarzyło się coś w historii naszego miasta pięknego i 

dlatego powinniśmy pomagać Sokołowi Mogilno i dofinansować ich udział w Tauron Lidze. Zawsze 

było tak, że były podnoszone opłaty, a gmina wydawała pieniądze na różne rzeczy, czy potrzebne 

mieszkańcom, pewnie nie. Czasami były wydawane na rzeczy, które dziś nie są w 100% 

wykorzystywane.  Mieszkańcy pewnie będą mieli pretensje, mają do tego prawo, ale powinniśmy 

Sokół Mogilno wspierać.  

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie powiedział, że to jest najtańszą promocja 

Mogilna.  Jeśli chodzi o pensję Pani Prezes,  to całkowity koszt na sezon w Tauron Lidze to około 3 

mln zł. Gmina daje 1 mln zł, to też nie możemy ingerować w działania głównego sponsora, który ma 

przedstawiciela w Radzie Nadzorczej i wpływ na funkcjonowanie klubu. To nie jest tak, że gmina 

podniesie opłaty za śmieci kosztem Sokoła. Dwa miliona są od sponsora.  

 

Łukasz Gapiński Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie powiedział, że w 100% popiera 

Pana Burmistrza. Historyczny awans Sokoła Mogilno do najwyższej klasy rozgrywkowej, to 

niesamowita promocja dla Gminy Mogilno.  Dzisiaj  zamiast się z tego cieszyć i to uszanować, to nie 

wie do czego ta dyskusja ma prowadzić.  Odnosząc się do wypowiedzi Radnego Grzegorza 

Stochlińskiego stwierdził, i co z tego, że jest tylko jedna zawodniczka z Mogilna. Tak dzisiaj 

funkcjonuje sport. W Legii Warszawa dzisiaj nie ma nikogo z Warszawy i grają i mają 100 000 

kibiców, którzy jeżdżą za nimi po całym świecie. Tak samo jest w Mogilnie, trzeba posiłkować się 

innymi zawodniczkami z innych lig, z innego miasta, nawet z innego kraju. Tak dzisiaj funkcjonuje 

sport. Gdyby nie zawodniczki napływowe, to gralibyśmy sobie w III lidze, tak jak Pogoń Mogilno. Na 

Pogoń Mogilno wydajemy setki tysięcy złotych, na Noteć Gębice, na inne kluby.  Na  sport generalnie 

w gminie Mogilno przeznaczamy już pewnie grube miliony i z tego nic nie ma, ponieważ te drużyny 

reprezentują nas najwyżej na szczeblu  wojewódzkim. Natomiast tu mamy promocję na szczeblu 

krajowym i my dzisiaj kręcimy nosem. Co do Pani Prezes, to życzyłby żeby każdy klub miał takiego 

prezesa jak ma Sokół Mogilno. Zaangażowanego, z charyzmą, który biega po sponsorach, który 

bezpośrednio dociera do sponsorów. Zapytał, ilu sponsorów ma dzisiaj Pogoń Mogilno, ile pieniędzy 

wpływa od sponsorów do Pogoni Mogilno. Gmina Mogilno pewnie  dokłada 90% do funkcjonowania 

Pogoni Mogilno i innych sportów. Do Sokoła dopłacamy 1/3, to jest milion zł. Nie wie do czego ta 

dyskusja zmierza i nie wie, czego niektórzy od tego klubu oczekują. Jest kibicem Pani Prezes i całej 

drużyny i życzyłby sobie, żeby Sokół grał w najwyższej klasie rozgrywkowej do końca świata i jeden 

dzień dłużej.                 
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Wioleta Michalak Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  odnosząc się do wypowiedzi 

Radnego Grzegorza Stochlińskiego przypomniała, że była tutaj Pani Prezes i w całkiem innym tonie się 

Pan wypowiadał na temat sportu i Sokoła Mogilno. Mówił, że zawsze zbyt małe pieniądze są 

dochwalane. Nie rozumie dzisiejszej wypowiedzi. Kibicuje Sokołowi Mogilno, kibicuje Pani Prezes i 

całkowicie się podpisuje pod wypowiedzią kolegi Łukasza. Powiedziała, że kiedy w poprzedniej 

kadencji często zabierała głos, także inni radni, by pewne uchwały były przygotowywane osobno, 

chodzi o finanse.  Nie mogła się tego doczekać, nie doczekali się tego do końca kadencji. Zawsze 

staliśmy pod murem. Natomiast dzisiaj cieszy się, że Pan Radny podjął  ten temat, bo tak to powinno 

być, a nie mogli się tego doczekać przez 5 i pół roku.   

 

Mirosław Leszczyński Radny Rady Miejskiej w Mogilnie  stwierdził że sport amatorski się skończył, 

to nie te czasy, gdzie Wojciech Fortuna za złoty medal olimpijski dostał 100 dolarów i jeszcze musiał 

się podzielić.  Zapytał, czy inni prezesi otrzymują jakieś profity, pieniądze.  

 

Grzegorz Stochliński Radny Rady Miejskiej w Mogilnie powiedział, że dlatego bardzo się cieszy, że 

projekt o który prosił, to Pan Burmistrz kiwnął głowa, że tak będzie.  Człowiek się uczy na błędach i 

tak powinno być jak mówimy, chociaż to jest jakby nowość i nawet tak doświadczony samorządowiec 

jak kolega Przemysław Majcherkiewicz wie, że nigdy tak się nie działo. Jak istnieje gmina Mogilno, to 

zawsze te uchwały były jakby w jednym pakiecie. Stwierdził, że kolega Łukasz chyba nie dobrze 

zrozumiał. Zawsze był za sportem zawsze by sport dofinansowywać, że za mało sport jeszcze 

finansujemy, ale jest jedno ale. Dlaczego nie mówił o tym wcześniej, gdy była tu Pani Prezes. 

Ponieważ nie wiedział, nie miał danych, nie miał informacji. Był przekonany, że przyjeżdża 

zawodniczka, jedna, druga, będzie ich kilkanaście w kadrze i one będą zarabiały od 10, do 20 tysięcy w 

zależności od klasy zawodniczki, że im klub sportowy wynajmuje mieszkania, one nie płacą za czynsz, 

za media i żyją w Mogilnie jak królowe. Porównując zarobek, 20, 15 tysięcy zawodniczki, a 

porównujmy zarobki zwykłych mieszkanek Mogilna. Nie mieszajmy tutaj pojęć. 15 tysięcy będzie 

miała Pani Prezes, owszem ona pracuje, ale pytanie jaka jest odpowiedzialność, najwyżej spadną z ligi. 

Nawet tak naprawdę nie odpowiada za to finansowo. Możemy sobie wyobrazić inną rzecz. Za chwilę 

przyjdzie do nas trener Pogoni Mogilno i powie, że ściąga 8 zawodników z I ligi i potrzebuje 5 mln zł, 

bo taki jest dzisiaj w Mogilnie sport. W latach osiemdziesiątych była w Mogilnie taka grupa działaczy, 

która prawie założyła sekcje żużlową w Mogilnie  na podobieństwo Gniezna. Myślmy o dzieciakach, o 

młodych sportowcach, o amatorach, o tym, żeby dzieci był jak najwięcej na boiskach.    

 

 Marcin Łączny Zastępca Burmistrza Mogilna  wyjaśnił, że chodzi o kwotę 15000 zł brutto. 1/3 to 

podatki i mówimy nie o prezesie klubu, tylko prezesie spółki akcyjnej, którą trzeba było założyć, żeby 

w ogóle Sokół został dopuszczony do udziału w tych rozgrywkach. Pamiętajmy o tym, że ta promocja  

przełoży się także na to, że  dzieciaki w szkołach również będą chciały w takich sekcjach sportowych, 

czy to będzie siatkówka,  koszykówka, to nie jest istotne,   uczestniczyć, bo będą widziały, że to się 

opłaca, że tak mogą swoje życie pokierować, że to im przyniesie w przyszłości chwałę sławę, promocję 

i że będą się w tym czuły dobrze, będą miały wzorce do naśladowania. To dużo środków, które gmina 

musi wyłożyć, ale ile Pani Prezes pozyskała sponsorów, to pokażcie takiego drugiego prezesa, który 

pozyskał chociaż 1/10 tego.             



 

14 

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie stwierdził, że musimy sobie zdawać 

sprawę z tego, że to jest trzykrotność najniższej krajowej. Powiedział, że na pewno zawsze te pensje są 

za małe, ale prezes Sokoła na terenie gminy Mogilno jest jeden.     

 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna poinformował, że z tego co mu wiadomo w innych klubach prezesi 

nie maja wynagrodzenia. To  jest decyzja władz klubu, ponieważ mają w swoich statutach zapisy, że 

prezes, jak i członkowie prezydium klubu mogą pobierać wynagrodzenie. To od nich to zależy. Na 

pewnym poziomie rozgrywek, to jest sport zawodowy i tam zawodnicy powinni zarabiać i to czy 

powinni płacić za mieszkania, to zależy od kontraktu i to nie radni będą o ty decydować, tylko władze 

klubu i kontrakt.     

 

Łukasz Drzagowski Radny Rady Miejskiej odnosząc się do wypowiedzi Radnego Grzegorza 

Stochlińskiego  stwierdził, że nie do końca się z nim  zgadza, ale czuje te jego obawy, ale  co do zasady 

uważa, że powinniśmy poprzeć te działania. To  jest naprawdę promocja Mogilna i wszyscy kibicowali 

Sokołowi i niech tak zostanie.  Nie mieszajmy tego do innych spraw. Czy będziemy podnosić opłaty za 

odpady komunalny, to sa inne sprawy i zawsze tak było. To jest tylko takie nakręcanie trochę 

społeczeństwa i to są dwie różne rzeczy i tutaj na pewno nam się przysłuży jako całemu społeczeństwu, 

Mogilnu, promocji, młodzieży. To  są same plusy, będzie to popierał i będzie namawiał kolegów z 

Klubu żeby także popierali.    

  

Małgorzata Źarałka Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Przestrzennej Rady Miejskiej w Mogilnie zapytała gdzie zostały złożone wnioski Mogilno Sport o 

dofinansowanie tej inwestycji? Poprosiła na piśmie o informację, kiedy został złożony wniosek i na 

jaki nabór. 

 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna powiedział, że z tego co mu wiadomo to wniosek został złożony do 

Ministerstwa Sportu.  Będzie  odpowiedź na piśmie. Jeżeli chodzi o uchwały, że jest to robione razem, 

to poprosił, że jeżeli kluby będą miały jakieś uwagi, żeby z tych zmian budżetowych „wyciągnąć” coś 

oddzielnie, to poprosił o informację. Będziemy na to przygotowani, to będziemy uchwalać oddzielnie, 

jeżeli przejdzie, to wtedy w zmianach budżetowych będzie zapisana. Zmieni się wtedy  kolejność 

programu sesji.    

 

Paweł Molenda Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie stwierdził,  że jeśli chodzi o klub Sokół, 

to grając w ekstraklasie pewne zmiany muszą nastąpić. Ma nadzieję, że  my jesteśmy w stanie 

wesprzeć klub obecnością na meczach. Hala jest duża i dużo kibiców może przyjść na mecz i  że 

zostanie uporządkowane, to co wcześniej  nazwał dziadostwem, odnośnie biletów. Dzisiaj wszystko 

jest drogie i nie ma nic przeciwko temu, żeby dzieci nie płaciły za bilet. Ale 20, 30 zł za bilet, to tyle 

kosztuje paczka papierosów. Wszędzie jest tak, że trzeba zapłacić, pokazać bilet i wchodzi się na mecz. 

U nas wiemy jak było. Prosił poprzedniego burmistrza kilka razy, to usłyszał, że jak zaczniemy tak 

robić to kibice przestaną przychodzić. Nie, nie przystaną przychodzić. Musi być transparentność w 

każdych wydawanych pieniądzach. Pieniądze z każdego kupionego biletu  zasilą budżet Sokoła. Pani 

Prezes robi ogromne starania, żeby klub się rozwijał i jak najwięcej pieniędzy ze sponsoringu pozyskał.       
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Ad. 4. 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna wyjaśnił, ze w Wieloletniej Prognozie Finansowej przychody zostały 

zwiększone o 8 870 000 zł. 1870 000 zł z tytułu pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu i z tytułu kredytu 7 000 000 zł.  

 

Ad. 5.  

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna wyjaśnił poinformował, że byli w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu i jest zielone światło na wsparcie zakupu samochodów 

dla OSP. Są to samochody, które strażacy sami wybrali. Oprocentowanie kredytu 4%. Po spłacie 75% 

pożyczka zostaje umorzona. 

 

Ad.6. 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna poinformowała, że wszystkie wydatki zostały policzone i bierzemy 

kolejne 7 00 000 mln zł kredytu. Przeznaczenie kredytu zostało już wcześniej omówione przy 

zmianach budżetowych. 

 

Ad.7, 8, 9, 10. 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna wyjaśnił, że w pierwszej uchwale chodzi o sprzedaż łąki w 

Kwieciszewie,  w drugiej to sprzedaż biblioteki w Gębicach i kolejne projekty to dzierżawa pod  

maszty telekomunikacyjne w Lubieszewie i Wiecanowie   

 

Ad.11. 

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna wyjaśnił, że chodzi o kawałek gruntu na ul. Akacjowej, który ułatwi 

wyjazd z tej ulicy.  

 

Ad. 12.  

Karol Nawrot Burmistrz Mogilna poinformował, że mieszkańcy nieruchomości złożyli wniosek o 

wykup  nieruchomości. 

 

Ad. 13. 

Radzym Jankiewicz Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Mogilnie zamknął 

posiedzenie komisji Rady Miejskiej w Mogilnie. 

 

 

 

  

 

 Protokolant:        Przewodniczący Komisji: 

 

 

      Weronika Czarnecka                                                                          Radzym Jankiewicz                                                        
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